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 Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy  

 
Nr  5 /2007  w dniu 16 lutego 2007r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 17.50 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Obecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji 

 
Obecny 

4. 
 Michał Piechocki   

Obecny 

5. Krzysztof Migasiewicz   
Obecny 

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik  
Obecny 

8. Marceli Marzyński  
Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 
- 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Ks. Kanonik Andrzej Rygielski /Stowarzyszenie Ks. J.Mussolffa/, 

2. Dariusz Stoll  /Główny Specjalista /. 

 

1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad, przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Informacja o funkcjonowaniu noclegowni, jad łodajni i hospicjum. 

3. Informacja o funkcjonowaniu Agencji Rozwoju Pó łnocnej Wielkopolski oraz 

Funduszu Rozwoju i Promocji. 

4. Zakończenie posiedzenia Komisji.  
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2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
 
Przewodnicząca poinformowała, że w odpowiedzi na wniosek z poprzedniego 
posiedzenia Komisji Zarząd zawiadamia, że nie jest możliwe reprezentowanie każdej 
gminy Powiatu Wągrowieckiego w Społecznej Radzie ds. Osób Niepełnosprawnych.  
 
 
3.SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad, przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła Irena Wojewódzka-Kucz /przewodnicząca Komisji/. 
Podczas posiedzenia obecnych było 8 członków komisji. Lista obecności stanowi 
załącznik do protokołu /nr1/. Bez uwag przyjęto porządek obrad, a także protokół                                 
z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
2. Informacja o funkcjonowaniu noclegowni, jad łodajni i hospicjum. 

Ks. Kanonik Andrzej Rygielski /Stowarzyszenie Ks. J.Mussolffa/  przedstawi ł 
informacje na temat jadłodajni, noclegowni i hospicjum.  
 

• Jadłodajnia w Wągrowcu funkcjonuje od 9 lat.  W ciągu tych lat dwa razy ją 
remontowano – ostatnio w 2007 roku.  W 2006 roku wydano 10.300 obiadów. 
Obiady wydaje się od poniedziałku do niedzieli. Średnio dziennie z obiadów 
korzysta 40-45 osób. Latem mniej – zimą więcej. W jadłodajni pracują na 
etacie 2 osoby.  

• Noclegowania funkcjonuje od 7 lat – od 2000 roku włącznie. W 2006 roku 
udzielono  1.190 noclegów (2 rodziny, 8 kobiet – reszta panowie). 
Noclegowania ma kontakt z innymi tego typu placówkami np.: w Poznaniu. 
Maksymalnie w noclegowni może być 17 osób. Gdy występuje nadmiar osób 
są one wysyłane do noclegowni w Poznaniu. Osoby korzystające z 
noclegowni w większości maja problem alkoholowy. Zazwyczaj osoby 
korzystające z noclegowni konsumują posiłki w jadłodajni. Często studenci – 
wolontariusze rozmawiają z osobami bezdomnymi.  

• Hospicjum  funkcjonuje od dwóch lat (02 stycznia 2007 roku minęły 2 lata). W 
ciągu 2 lat z placówki skorzystało 302 chorych. W 2005 roku hospicjum 
posiadało umowę z Narodowym Funduszem Zdrowia  na finansowanie 7 łóżek  
w hospicjum stacjonarnym i 30 miejsc w hospicjum domowym,  w 2006 roku 7 
łóżek i 14  miejsc, a w 2007 roku 7,5 łóżka i 17,5 miejsca. Istnieje jednak 
możliwość, że w 2007 roku może nastąpić wzrost finansowania przez NFZ do 
8 łóżek stacjonarnego i 20 miejsc hospicjum domowego.  Dzięki finansowaniu 
NFZ i darowiznom możliwe jest stałe korzystanie  z miejsc w hospicjum przez 
9 osób. 3 osoby zawsze oczekują na miejsce.   
W  2006 roku w hospicjum było 6 wizyt studyjnych z innych krajów m.in.: z 
Białorusii, Hiszpanii, Francji, Czech. W placówce było  też 2 lekarzy z Indii 
oraz stażysta z Adferpii.  
W hospicjum pracuje 4 lekarzy (2 na pó ł etatu i 2 na pełen etat), 7 pielęgniarek 
i 30 wolontariuszy. Przy placówce odbywają się kursy wolontariatu. 
Utrzymanie 1 osoby na dzień w hospicjum stacjonarnym to 200zł, a w 
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hospicjum domowym 60 zł. Z NFZ-tu placówka otrzymuje dofinansowanie w 
wysokości odpowiednio - 140zł i 30zł. Brakująca reszta pochodzi z darowizn, 
ofiar kościelnych i składek miesięcznych (około 5.000zł). Hospicjum ma 
niewiele sprzętu specjalistycznego. We wrześniu (3 dni) w wągrowieckim 
hospicjum odbędzie się ogólnopolska narada konsultantów z dziedziny 
paliatywnej.  
Najmłodszym pacjentem korzystającym z hospicjum był 13 letni chłopiec. 
Generalnie pacjenci są w wieku od 30 do 70 lat. Coraz więcej jest osób 
chorujących na nowotwory.  
Ksiądz Kanonik chce rozbudować swoja placówkę przy szpitalu. Jego 
zamierzenia to 10 dodatkowych łóżek w ramach hospicjum palium albo 
hospicjum dla osób chorych na Parkinsona lub Alchaimlera. Tego ostatniego - 
W Wielkopolsce  i na Pomorzu nie ma. Jednak z realizacją tego pomysłu może 
być problem – ponieważ na pełnym etacie potrzebnych byłoby 2 neurologów.  
 

Po wysłuchaniu informacji Przewodnicząca Komisji poprosiła o pytania do gościa i na 
początek zapytała jak w utrzymaniu hospicjum pomagają Ośrodki Pomocy 
Społecznej i samorządy gminne. Ks. Kanonik odpowiedział, że z Urzędu Miejskiego 
otrzymał 10.000zł (po 5.000zł na noclegownie i jadłodajnie), 2.000zł z gminy 
Mieścisko oraz 4.000zł z gminy Wągrowiec. W 2006 roku 4.000zł na funkcjonowanie 
jadłodajni dał samorząd wojewódzki. I.Wojewódzka – Kucz zapytała o pochodzenie 
osób korzystających z jadłodajni. Ksiądz Rygielski wskazał, że ma osoby z 
wszystkich stron powiatu, ale spoza Wągrowca to, z: Antoniewa (1), Skoków (1), 
gminy Wągrowiec(2) oraz Mieściska (1).  Przewodnicząca Komisji spytała o 
wywiązywanie się gmin z odpłatności za swoich mieszkańców w noclegowni.  Ksiądz 
Kanonik odpowiadając stwierdził, że noclegowania przyjmie każdego kto nie ma 
gdzie spać – nie można patrzeć na wywiązywanie się gmin. Noclegowania przyjmuje 
osoby od godziny 18.00 do 8.00. Gdy są mroźne dni poniżej  -10oC bezdomni mogą 
zostać na cały dzień. Często otrzymują dodatkową pomoc w postaci m.in.: 
możliwości umycia się czy  ubrania.  
Starosta M.Piechocki zauważył, że jeśli noclegowania będzie miała rodziny 
bezdomne czy samotne matki z dziećmi istnieje możliwość ulokowania ich w 
antoniewskim Ośrodku Interwencji Kryzysowej. To może odciążyć noclegownie.  
Przewodnicząca spytała sposób i rodzaj pomocy oferowanej w ramach  hospicjum 
domowego. Ksiądz Kanonik wyjaśnił, że najpierw lekarz domowy zgłasza potrzebę 
ulokowania chorego w hospicjum. Następnie chorego w domu zmiennie odwiedza 
lekarz i pielęgniarka. Oni uczą domowników w opiece nad chorym.  
O 16.50 Ksiądz Kanonik opuszcza obrady Komisji, a Dariusz Stoll rozpoczyna 
przekazanie informacji dotyczącej funkcjonowania Agencji Rozwoju Północnej 
Wielkopolski oraz Funduszu Rozwoju i Promocji. 

       
 

3. Informacja o funkcjonowaniu Agencji Rozwoju Pó łnocnej Wielkopolski oraz 
Funduszu Rozwoju i Promocji. 

 
D.Stoll na podstawie  przedłożonych radnym materiałów i ulotek określił  
szczegółowo funkcjonowanie Agencji Rozwoju Północnej Wielkopolski oraz 
Funduszu Rozwoju i Promocji. Materiały te stanowią załączniki do protokołu 
(załączniki 2-7). Radnych - po udzieleniu informacji przez D.Stolla – interesowało: 
dlaczego z poręczenia Funduszu Rozwoju i Promocji Województwa Wielkopolskiego 
skorzystały tylko 3 firmy, czy informacja o możliwości poręczeń jest dostatecznie 
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udzielana przez banki. Główny Specjalista D.Stoll odpowiedział, że informacja o 
poręczeniu zależy od polityki informacyjnej banku, a udzielonych poręczeń jest 
zależna także  od potencjału danego powiatu. Były prowadzone rozmowy z 
wszystkimi bankami działającymi w powiecie. Bank BZ WBK,  PKO S.A. oraz banki 
spółdzielcze nie są zainteresowane poręczeniami. Jedynym bankiem chętnym do 
udzielania poręczeń jest PKO BP. Starosta dodał, że ilość korzystających z poręczeń 
zależy także od aktywności samych podmiotów gospodarczych.         
D. Stoll zwrócił uwagę, że dzięki Agencji Rozwoju Północnej Wielkopolski powstanie 
w Pile Regionalny Ośrodek Szkoleniowy Europejskiego Funduszu Społecznego, 
który będzie bezpłatnie pomagał w pozyskaniu środków unijnych.    
O godzinie 17.30 Dariusz Stoll opuszcza obrady Komisji. 

 
4. Zakończenie posiedzenia Komisji  

Przed zakończeniem posiedzenia Komisji Przewodnicząca poinformowała 
zgromadzonych o wystosowanym przez  Wielkopolskie Stowarzyszenie Na Rzecz 
Chorych, Niepełnosprawnych i ich Rodzin REHABILITACJA apelu o pomoc dla 
niepełnosprawnego dziecka z Krosna.   
Zakończenie posiedzenia nastąpiło o godzinie 17.50.   
 
5. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
   5.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
    5.2 Opinie 
Nie odnotowano.  
 

5.3 Stanowiska 
Nie odnotowano.  

  
5.4  Wnioski 

Nie odnotowano.  

 

 
            Protokołował:                              Przewodniczący Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

     /Sławomir Maciaszek/                                                                      / Irena Wojewódzka-Kucz/  

 

 


